
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Macieja Klimê
na 34. posiedzeniu Senatu

w dniu 28 maja 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego

Szanowny Panie Ministrze!
Ustawa z dnia 6 grudnia 2008 r. o podatku akcyzowym (DzU z 2009 r. nr 3 poz. 11) z dniem 1 marca

2009 r. nak³ada na zakup nowych ambulansów sanitarnych podatek akcyzowy w wysokoœci 18,6%
podstawy opodatkowania. Podstaw¹ zaklasyfikowania do odpowiedniej stawki podatkowej by³o przeko-
nanie, i¿ ambulans sanitarny jest tak zwanym towarem luksusowym.

Ambulanse sanitarne nie s¹ towarem luksusowym, lecz niezbêdnym elementem systemu ratownic-
twa medycznego. Nieporozumieniem jest traktowanie karetki pogotowia ratunkowego s³u¿¹cej spo³e-
czeñstwu, s³u¿¹cej do ratowania zdrowia i ¿ycia, jako towaru luksusowego. Ze wzglêdu na ograniczone
œrodki jednostki publiczne bêd¹ rezygnowaæ z zakupu nowych ambulansów objêtych podatkiem akcy-
zowym. Konsekwencj¹ wprowadzenia podatku akcyzowego na zakup ambulansów bêdzie wiêc obni¿e-
nie standardów œwiadczenia us³ug medycznych.

W zwi¹zku z tym zwracam siê z proœb¹ o rozwa¿enie wprowadzenia zmian legislacyjnych skutku-
j¹cych zniesieniem akcyzy na ambulanse sanitarne.

Z wyrazami szacunku
Maciej Klima




